
 

 مملكة البحرين

 عليم ربية والت  وزارة الت  

 ة بالبحرينالمدرسة البريطاني  

07/9/2016  

 ة بالبحرينبالمدرسة البريطاني   طةب المرحلة المتوس  إلى أولياء أمور طل  

 وبعد،ة تربوي  تحي ة 

بالنجاح  لةة أن تكون سنة مكل  ة الجديدة متمني  نة الدراسي  بحلول الس  كم ئفي البداية أهن  

داة تواصل لتوضيح بعض ه لكم أق ، ثانيا أردت أن يكون هذا الخطاب الموج  وفيالتو

 ة ، المناهج المعتمدة، الواجباتغة العربي  العمل بقسم الل  نظام  النقاط التي تخص  

 . والامتحانات

 : المناهج المعتمدة -1

عليم بالبحرين بالاستعانة بسلسلة كتب والت  منهج وزارة التربية  لا : يتم  اعتمادأو  

 عليم.ربية والت  لت  والمصادق عليها من وزارة ا "لغتي فرحي"

 .ةغير الناطقين باللغة العربي  ب للطل   يصات خص  د  ع  اعتماد ملزم أ   ثانيا:  يتم  

 : المستويات  -2
ع  جميع الطل  لا : و  أ الب يوز  ب إلى مستويات مختلفة وذلك حسب قدرات الط 

د بنتائجه في الس  تة والتي تالل غوي   سيه ةنحد   .الماضية وبتقييم مدر 

 ة أربع مستويات ن قسم اللغة العربي  ثانيا:  يتضم       

 .ةغة العربي  للناطقين بالل   2+ 1المستوى  -

 ة .غة العربي  لغير الناطقين بالل   4+ 3المستوى  -

 :تحديد المستوى ختبار ا -3

لاختبار  وضةالثاني من الر   لبة القادمون من الصف  و الط   لب الجدديخضع الط  

 هم. تايتشخيصي في الل غة العربي ة لتحديد مستو

 



 :ةالواجبات المنزلي   -4
 

 :الي كالت   ل الواجبيرس

ادس ال الصف   -  ( يوم الث لثاء . 6.4/6.5/6.6/ 6.3) س 

 الصف  الث الث يوم الاربعاء . -

فوف : يوم الخميس .بقي   -  ة الص 

 تههذا يختلف حسب نوعي  سة والواجب على تاريخ إرجاعه للمدر  سينص  

 حجمه.و

قييمات ال -5  :  ت 
  ،يكل ثلثتين في لبة مر  : يمتحن الط   ةغة العربي  ن بالل  بة الناطقولالط   -

 كالتالي:و يكون الامتحان ه خرآ يفالثانية ه وولى بمنتصفالأ

  (إملء وورقة أولى.) استماع 

 قواعد + تعبير(. الفهم والاستيعاب+ ورقة ثانية ) قراءة + 

 .امتحان للمواطنة 

 . لبة في الوحدات المدروسةم الط  قي  : ي   ةغة العربي  الناطقين بالل  الطلبة غير -

قبل موعد الامتحان على  ولياء أسبوعًا واحدًاالطلبة والأ تم  إعلامسي

 الأقل.

 

 المواطنة :  ختبار ا -6

 

 ن و العرب كالاتي : وبة البحريني  يمتحن الطل  

 ة .غة العربي  سات الل  ينجزه مدر   ابع : امتحان داخلي  و الر   الثالث الصف   -

لثي و امتحان في منتصف الث   ادس : امتحان داخلي  الخامس و الس   الصف   -

 د.د  حل الوزارة و نعلمكم به فور استلم التاريخ الم  تحديده من قب يتم   ثان  

 

سفسار نرجو لمزيد من الاست ة أو رئيسة  ةمنكم التواصل مع مدر  قسم الل غة الماد 

 .عبارات التقدير والاحترام فائقوتقبلوا ة .العربي  

 

طة  ة بالمرحلة المتوس   رئيسة قسم الل غة العربي 

 سناء منصور



 

Kingdom of Bahrain 

Ministry of Education 

The British school of Bahrain 

07/09/2016  

 

Dear Parents, 

First, I would like to wish you and all of our students a happy year full of 

success and excellence.  

Secondly, I would like to clarify some points about: teaching sets, the 

curriculum and assessment in the Junior Arabic Department. 

:Curriculum -1 

 -  We will follow the Bahrain Ministry of Education’s curriculum and 

books. We will also use the “Loghati Farahi” series which is approved by 

the Ministry. 

- We have also created booklets for the non – native Arabic speaking 

students who attend the British School of Bahrain. 

:ets in Arabic ClassesS -2 

- We will distribute the students into ability sets, according to their level 

of experience in Arabic. This will be decided by last year’s assessment 

updated by ongoing teacher evaluation.  

- We have two sets for native speakers (Set 1+ Set 2) and 2 sets for non-

native Arabic speakers (Set 3 + Set 4). 

:assessments Admission -3 

- New students will be required to sit a diagnostic assessment to decide 

the set that they will be placed into. 

- Year 3 students (native speakers) also have an Admission assessment. 



work:Home -4 

- Arabic homework will be sent home on Thursdays for all classes 

except for 6.3 /6.4 /6.5 /6.6. Their homework will be sent home on 

Tuesdays. 

- Year 3 Arabic home work will be sent on Wednesday.  

- Start dates for homework will be confirmed shortly.  

: Assessments  -5 

- Set 1 and set 2: The students in this set will have 2 assessments in 

each term; one will be in the middle of the term and the other at 

the end. They will include listening, reading, writing and citizenship. 

- Set 3 and set 4: The students in this set will have assessments that 

evaluate their skills in the covered topics (listening, reading and 

writing). 

 

Students and parents will be notified of these assessments at least 

one week in advance. 

:Assessments  Citizenship -6 

Bahraini and Arabic students will also take a citizenship 

Assessment: 

 

- Year 3 and Year 4 will be assessed by their Arabic teacher. 

- Year 5 and Year 6 will be assessed by their Arabic teacher and have 

two exams from the MOE (dates of these to be confirmed). 

For more information, please contact the subject teacher or the head of 

the Arabic department. 

Warm regards 

                    Sana Mansour 

Head of Arabic, KS2 

 mansours@thebsbh.comEmail :  

mailto:mansours@thebsbh.com

